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Ministr zemědělství: Komise připravuje pravidla pro 
transport ukrajinské produkce do zemí, kde to je nejvíce 
potřeba. Detaily budu chtít znát co nejdříve
18. 9. 2023

Tisková zpráva — Otázky související s obchodem a dovozy z Ukrajiny, Směrnici o zdraví půdy, vize 
pro venkovské oblasti a budoucí zjednodušování zemědělských politik řešili ministři zemědělství EU 
v Bruselu. Česká republika nadále podporuje dlouhodobá koncepční řešení a zlepšování dopravních 
tras mezi EU a Ukrajinou. Cílem musí být posílení jednotného tržního prostředí a přeprava ukrajin-
ské produkce do zemí, které to nejvíce potřebují. Ministr zemědělství Marek Výborný (KDU-ČSL)
se v rámci Rady ministrů také sešel se svými protějšky z Chorvatska a Rakouska a dále se sejde s ko-
misařem pro zemědělství Januszem Wojciechowským.

Hlavním tématem jednání byla problematika zemědělského obchodu, zejména v souvislosti s válkou na 
Ukrajině. Podle ČR je nadále nutné hledat rovnováhu tak, abychom podporovali Ukrajinu, a zároveň ne-
ohrozili sektor zemědělství v EU. V pátek 15. 9. skončila preventivní opatření pro sousedící státy s Ukra-
jinou, která zakazovala dovoz některých komodit z Ukrajiny a měla jim usnadnit složitou situaci. S ohledem 
na jednotný vnitřní trh Česká republika tato opatření vnímá jako nekoncepční, a vítá proto rozhodnutí je 
dále neprodlužovat. Jde však o první krok a musíme dále jednat o těch navazujících.

„Jsme si vědomi složité situace, kterou sousedící státy s Ukrajinou mají v souvislosti s dovozy zemědělských komodit 
z Ukrajiny, nicméně i ostatní evropské země jsou zasaženy. Z mého pohledu je opravdu nutné přistupovat k této 
problematice jednotně jako Evropská unie. Nejefektivnější je pracovat na rozvoji a zlepšování přepravy, zajištění 
rovných standardů kvality.
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